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PM 2011:98 RV (Dnr 022-1144/2011) 

 

 

Politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen år 2011-2014 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. En politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen under mandatperioden 2011-

2014 inrättas i enlighet med vad som sagts i denna promemoria.  

2. Till den politiska styrgruppen för ytterstadsutveckling utses en företrädare 

från varje parti som finns representerat i kommunfullmäktige. Dessa personer 

är Joakim Larsson (M), Ann-Katrin Åslund (FP), Stina Bengtsson (C), Erik 

Slottner (KD), Tomas Rudin (S), NN (MP) och Ann-Margarethe Livh (V). 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Joakim Larsson anför följande. 

 

Ärendet 

 

En samlad politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen inrättades i februari 2009 för 

att följa och verka för stadens långsiktiga visionsarbete i Järva och Söderort. Ambi-

tionen med gemensam styrgrupp var att arbeta parallellt med dessa projekt och ta 

tillvara erfarenheter från båda projekten. Enligt kommunfullmäktiges beslut om bud-

get för 2011 ska de båda projekten drivas vidare under innevarande mandatperiod.  

 

Beredning 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret. 

 

Mina synpunkter 

 

Under föregående mandatperiod påbörjades ett brett utvecklingsarbete i stadens yt-

terstadsområden. En liten men viktig del i arbetet var den politiska styrgrupp för 

ytterstadsutveckling som inrättades i februari 2009. Nu är vi inne i en ny mandatperi-

od och utvecklingsarbetet i ytterstaden fortsätter, varför en ny politisk styrgrupp ska 

tillsättas.   

För att nå verkliga resultat i utvecklingsarbetet krävs det att staden bedriver detta 

arbete tillsammans med såväl stockholmarna som externa företag och organisationer. 

En bred politisk enighet och förståelse för att få en långsiktighet och kontinuitet över 

mandatperioderna är också högst central för ett gott resultat på sikt. Just nu fokuserar 

ytterstadsutvecklingsarbetet i Stockholm särskilt på Järva och den södra ytterstaden. 

Framöver kan andra delar av staden bli aktuella. Det är därför bra med en politisk 

styrgrupp som inte är bunden till en specifik satsning eller geografiskt område.  

Styrgruppens primära uppgift blir att säkerställa att visionsarbetet utvecklas samt 

att kontinuerligt följa upp implementeringen av de visionsdokument som arbetet 

resulterar i. Som tidigare beslutats ska den politiska styrgruppen för ytterstadsutveck-
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ling kunna vara beständig över lång tid.  Utöver hörnpelarna kontinuitet och stabilitet 

vill jag avslutningsvis betona vikten av att utvecklingsarbetet sker i dialog med bo-

ende och verksamma lokalt. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 

1. En politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen under mandatperioden 2011-

2014 inrättas i enlighet med vad som sagts i denna promemoria.  

2. Till den politiska styrgruppen för ytterstadsutveckling utses en företrädare 

från varje parti som finns representerat i kommunfullmäktige. Dessa personer 

är Joakim Larsson (M), Ann-Katrin Åslund (FP), Stina Bengtsson (C), Erik 

Slottner (KD), Tomas Rudin (S), NN (MP) och Ann-Margarethe Livh (V). 

 

 

Stockholm den 26 maj 2011 

 

JOAKIM LARSSON 

 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Kommunstyrelsen 

 

Reservation anfördes av Karin Rågsjö (V) enligt följande.  

 

Jag föreslår kommunstyrelsen besluta att 

1. Kommunstyrelsen beslutar delvis enligt föredragande borgarrådets förslag. 

2. Därutöver vill vi framföra följande. 

Det är allvarligt att den borgerliga majoriteten har bedrivit ytterstadsarbetet helt på tjänste-

mannanivå och utan insyn från oppositionen i åtta månader, eftersom den politiska styrgrup-

pen inte har sammanträtt efter den 8 oktober 2011. 

 Vänsterpartiet anser att förorterna ska vara lika attraktiva att bo i som innerstaden. I arbetet 

mot det målet är förortsborna och lokala politiker i stadsdelsnämnderna de viktigaste aktörer-

na, även om en politisk styrgrupp på central nivå är viktig för att säkra samverkan med cen-

trala nämnder och styrelser. 

 Under föregående mandatperiod uppmärksammade vi de stora bristerna i den lokala förank-

ringen av arbetet i Järva och Söderort. Stadsdelsnämnderna fick inte löpande information om 

vad som planerades och genomfördes i sina områden. Besluten fattades till stora delar av 

tjänstemän i stadshuset och den politiska styrgruppen sammanträdde sällan. Vi efterlyste en 

årlig uppföljning och resultatutvärdering riktad till förortsborna och berörda nämnder och 

styrelser och en offentlig debatt. 

 Inför denna mandatperiod måste stadsdelsnämnderna komma in i ytterstadsarbetet på ett 

helt annat sätt än under föregående mandatperiod. De måste kunna förfoga över och besluta 

om anslag för ytterstadsutvecklingen inom sina ansvarsområden, vilket ger medborgarna helt 

andra insyns- och påverkansmöjligheter jämfört med idag när allt styrs från majoriteten i 

stadshuset.  

 Stadsdelsnämnderna måste löpande hållas informerade och ha möjlighet att påverka de 

beslut som fattas i stadshuset. Självfallet ska arbetet följas upp och utvärderas samlat varje år 
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och debatteras i kommunfullmäktige, gärna förberett genom lokala utvärderingar i stadsdels-

nämnderna. 

 Dessutom måste den ordinarie verksamheten i facknämnder och styrelser samordnas med 

målet för ytterstadsutvecklingen, med klara uppdrag i budgeten. Idag kan facknämnder fatta 

beslut som går stick i stäv med visionerna om att utveckla ytterstaden. Trovärdigheten i vi-

sionsarbetet blir därmed noll. 
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ÄRENDET 

 

En samlad politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen inrättades i februari 2009 för 

att följa och verka för stadens långsiktiga visionsarbete i Järva och Söderort. Ambi-

tionen med gemensam styrgrupp var att arbeta parallellt med dessa projekt och ta 

tillvara erfarenheter från båda projekten. Enligt kommunfullmäktiges beslut om bud-

get för 2011 ska de båda projekten drivas vidare under innevarande mandatperiod.  

 

BEREDNING 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 maj 2011 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Visionerna Järva 2030 och Söderort 2030 har i stort samma motiv och mål att skapa en posi-

tiv social och ekonomisk utveckling i ytterstaden genom ett omfattande och uthålligt arbete 

inom och utom stadens egen organisation. Mot denna bakgrund blir det naturligt att på poli-

tisk strategisk nivå fortsätta arbeta parallellt med programmen och ta tillvara erfarenheter 

från båda projekten. 

Under föregående mandatperiod förelåg en stor fördel med att ha en gemensam övergri-

pande politisk styrning där strategiska frågor diskuterats, förankrats och tydliggjorts. Stads-

ledningskontoret anser att en övergripande politisk styrning är av stor vikt för visionernas 

genomförande under perioden 2011-2014 och att det finns en fördel att fortsätta arbeta med 

en gemensam styrgrupp för de båda projekten. 

Styrgruppen bör ha representation från samtliga av de partier representerade i kommun-

fullmäktige och därmed bestå av sju personer. 

Stadsledningskontoret föreslår därför att en politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen 

under mandatperioden 2011-2014 inrättas. 

 

 

 

 


